

## Images in clinical medicine



# Aspect clinique évident d'un cancer épidermoïde de la vulve

Aboubechrine Barick, Alpha Boubacar Conte

**Corresponding author:** Alpha Boubacar Conte, Service de Gynéco-obstétrique 2, Université Sidi Mohamed Ben Abdellah, Centre Hospitalier Universitaire Hassan II, Fès, Maroc. abcconte33@yahoo.com

**Received:** 23 Sep 2020 - **Accepted:** 07 Oct 2023 - **Published:** 12 Oct 2023

**Keywords:** Cancer de la vulve, aspect clinique évident, tumeur

**Copyright:** Aboubechrine Barick et al. PAMJ Clinical Medicine (ISSN: 2707-2797). This is an Open Access article distributed under the terms of the Creative Commons Attribution International 4.0 License (<https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/>), which permits unrestricted use, distribution, and reproduction in any medium, provided the original work is properly cited.

**Cite this article:** Aboubechrine Barick et al. Aspect clinique évident d'un cancer épidermoïde de la vulve. PAMJ Clinical Medicine. 2023;13(12). 10.11604/pamj-cm.2023.13.12.26215

**Available online at:** <https://www.clinical-medicine.panafrican-med-journal.com//content/article/13/12/full>

## Aspect clinique évident d'un cancer épidermoïde de la vulve

Clear clinical aspect of epidermoid carcinoma of the vulva

Aboubechrine Barick<sup>1</sup>, Alpha Boubacar Conte<sup>1,&</sup>

<sup>1</sup>Service de Gynéco-obstétrique 2, Université Sidi Mohamed Ben Abdellah, Centre Hospitalier Universitaire Hassan II, Fès, Maroc

### &Auteur correspondant

Alpha Boubacar Conte, Service de Gynéco-obstétrique 2, Université Sidi Mohamed Ben Abdellah, Centre Hospitalier Universitaire Hassan II, Fès, Maroc

## English abstract

*Vulvar cancers are the least common of gynecological cancers. They can manifest themselves as mundane lesions that are often neglected or treated as such; then diagnosis is made later than it should have been. Knowledge of certain macroscopic aspects is of vital importance and would contribute to prompt management of these cases. We report through this image the case of a 42-year-old female patient who initially consulted for the management of a vulvar tumor classified stage 1b. She presented a year later with an ulcero-budding mass involving the entire vulvar region extending to the lower 1/3 of the pubic symphysis and the anal fork, as well as the urethra, clitoris and vagina in its entire anterior*

and posterior region, associated with a magma of bilateral inguinal adenopathies, the largest of which measured 3 cm. The vulvar tumour was classified as FIGO stage IIIc. The biopsy showed mature and infiltrating well differentiated squamous cell carcinoma of the vulva.

**Key words:** Cancer of the vulva, clear clinical aspect, tumor

## Image in médecine

Les cancers de la vulve sont les moins fréquents des cancers gynécologiques. Ils peuvent se manifester par des lésions banales qui sont souvent négligées ou traitées comme telles rendant leurs diagnostics faits à un stade tardif. La connaissance de certains aspects macroscopiques reste d'une importance capitale et contribuerait à

une prise en charge prompte de ces cas. Nous rapportons à travers cette image le cas d'une patiente de 42 ans qui a initialement consulté pour la prise en charge d'une tumeur vulvaire classé stade 1b. Ayant été perdue de vue, elle s'est représenté un an après avec une masse ulcéro-bourgeonnante intéressant toute la région vulvaire allant jusqu'au 1/3 inférieur de la symphyse pubienne et la fourchette anale, ainsi que l'urètre, le clitoris et le vagin dans toute sa région antérieure et postérieure associant un magma d'adénopathies inguinales bilatérales dont le plus gros mesurait 3 cm. La tumeur vulvaire a été classée stade IIIc du classement de la Fédération Internationale De Gynécologie et d'Obstétrique (FIGO). Une biopsie effectuée est revenue en faveur d'un carcinome épidermoïde bien différencié mature et infiltrant de la vulve.



**Figure 1:** masse ulcéro-bourgeonnante intéressant toute la région vulvaire